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§ 1 

Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 

föredragningslista 

Sammanträdet startar med punkt nr 10 på dagordningen 

”Uppföljning av hälso- och sjukvårdsindikatorer” med information 

av medicinskt ansvarig sjuksköterska.  

 

Till punkten övrigt anmäldes Trygghetsvandring. 

 

§ 2  

Rapport om hälso- och sjukvårdsindikatorer på Solberga 

vård- och omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö 

servicehus 

Kristina Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) 

informerade om ärendet och svarade på frågor. 

 

I syfte att säkerställa hälso- och sjukvårdens kvalitet inom de 

särskilda boendeformerna har staden fastställt hälso- och 

sjukvårdsindikatorer inom vissa viktiga områden. 

Indikatorerna har följts upp under mätperioden 1 oktober 

2012 till och med 30 september 2013. De verksamheter som 

ingår i uppföljningen är Solberga vård- och omsorgsboende, 

Kristallgården och Älvsjö servicehus.  

 

Uppföljningen visar att de boende på Solberga vård- och 

omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö servicehus 

överlag får en god hälso- och sjukvård utifrån de områden 

som följts upp med hälso- och sjukvårdsindikatorerna. 

Uppföljningen visar också att det finns vissa 

förbättringsområden avseende gjorda riskbedömningar för 

fall, trycksår och undernäring samt ADL- bedömningar på 

Solberga vård- och omsorgsboende. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-10. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 3 

Anmälan av val till pensionärsrådet 

Stadsdelsnämnden har 2013-12-19, efter nomineringar från  

pensionärsorganisationerna, beslutat utse ledamöter och ersättare 
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enligt följande. Rådet utser inom sig ordförande och vice ordförande. 

 

Ledamöter 

Christer Bentzer SPF Brännkyrka 

Evy Johansson SPF Brännkyrka 

Leila Harrat PRO Älvsjö-Herrängen 

Ingrid Uddén (ny) PRO Älvsjö-Herrängen 

Inger Stenelo PRO Solberga-Brännkyrka 

  

Ersättare  

Britt Petersson  SPF Brännkyrka 

Lillemor Tholander SPF Brännkyrka 

Hans-Erik Kristersson 

(ny) 

PRO Älvsjö-Herrängen 

Anders Friis (ny) PRO Solberga-Brännkyrka 

Marianne Lindqvist  SPRF avd 13 Stockholm 

 

§ 4 

Instruktion för pensionärsrådet 

Av stadsfullmäktige fastställd instruktion för pensionärsrådet 

redovisades. 

 

§ 5 

Val av ordförande och vice ordförande 

Pensionärsrådet utsåg Christer Bentzer, SPF Brännkyrka till 

ordförande och Inger Stenelo, PRO Solberga Brännkyrka till vice 

ordförande. 

 

§ 6 

Val av justerare och tid för justering 

Vice ordförande Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordförande Christer Bentzer justera protokollet, vilket ska ske 

fredagen den 31 januari. 
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§ 7  

Fastställande av ordning för ersättarnas inträde 

Vid förfall för ledamot skall ersättarna tjänstgöra i följande ordning 

 

LEDAMOT ERSÄTTARE 

Bentzer SPF Tholander SPF, Lindqvist SPRF, Petersson SPF,  

Kristersson PRO, Friis PRO 

Johansson SPF Petersson SPF, Tholander SPF, Lindqvist SPRF,  

Friis PRO, Kristersson PRO 

Harrat PRO Kristersson PRO, Friis PRO, Lindqvist SPRF,  

Petersson SPF, Tholander SPF  

Uddén PRO Friis PRO, Kristersson PRO, Tholander SPF,  

Lindqvist SPRF, Petersson SPF 

Stenelo PRO Friis PRO, Kristersson PRO, Lindqvist SPRF,  

Petersson SPF, Tholander SPF 

 

 

§ 8  

Val av representanter till förtroenderåd och boende/ 

anhörigråd 

 

 Förtroenderådet vid Älvsjö servicehus 

Leila Harrat (PRO) och Britt Petersson (SPF) 

 

 Närståenderådet vid Kristallgården 

Hans-Erik Kristersson (PRO) och Christer Bentzer (SPF)  

 

 Anhörigrådet vid Solberga vård- och omsorgsboende 

Anders Friis (PRO) och Evy Johansson (SPF) 

 

 Förtroenderådet vid Långbrobergs vård- och omsorgsboende 

Ingrid Uddén (PRO) och Lillemor Tholander (SPF) 

 

§ 9 

Anmälan av föregående protokoll 2013-12-12 

Protokoll 2013-12-12 justerades 2013-12-13. 
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§ 10 

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd  

protokoll nr 12, 2013-12-10 

 

2. Tvärpolitiska arbetsgruppen,  

minnesanteckningar 2013-12-11 

 

3. Skrivelse från SPF Stockholmsdistriktet ”Behov av 

demenssjuksköterskor i kommunerna” oktober 13  

med motion nr 18 från SPF BooRingen, 2013-04-03 

 

4. Förtroenderåd Älvsjö servicehus, protokoll 2013-12-11  

 

5. Vårprogram Tellus fritidscenter och Tantos seniorlokus 

 

 
§ 11 

Verksamhetsberättelse och bokslut 2013 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande och Eva Frykler informerade vid 

sammanträdet.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 12 

Parkinvesteringar 2015-2017 

Stadsdelsnämnderna har uppmanats att inkomma till 

trafikkontoret med önskemål om investeringar i parker 2015-

2017. Förvaltningen föreslår att nämnden ansöker om 

parkinvesteringsmedel för: 

 

1. Kristallens parklek – den avslutande etappen av  

upprustningen 

2. Älvsjös parkplan – uppdatering 

3. Lerkrogsparken – skapa en central stadspark 

4. Apelsinen – upprustning av lekparken 

5. Herrbacken/Storhagen – upprustning av parken 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-14. 
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Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig positiv till 

förslaget. Vad gäller parkleken Kristallen har Lillemor 

Tholander tidigare påtalat behovet av skyltning till platsen. 

Trafikkontoret har begärt redovisning av önskade skyltar på 

en karta, vilket Lillemor nu tillsammans med bilder tagit fram 

och inlämnade vid sammanträdet.  

 
§ 13 

Uppföljning av Solberga vård- och omsorgsboende 2013 

Solberga vård- och omsorgsboende drivs i egen regi av 

Älvsjö stadsdelsnämnd. Under hösten 2013 genomfördes den 

årliga verksamhetsuppföljningen av boendet.  

Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen 

gjort bedömningen att Solberga vård- och omsorgsboende ger 

en god omvårdnad, att personalen har ett gott bemötande 

samt att verksamheten har ett stort utbud av gemensamma 

och individuella aktiviteter. Vid uppföljningen framkom även 

att verksamheten saknar några uppdaterade och aktuella 

skriftliga lokala rutiner för socialtjänst och hälso- och 

sjukvård. Med anledning av detta har verksamheten med stöd 

av stadsdelsförvaltningen startat upp ett arbete för att åtgärda 

det som framkommit. Arbetet ska vara genomfört senast den 

31 maj 2014. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-02. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 14 

Detaljplan för 140 nya seniorlägenheter vid 

Annebodavägen i Liseberg, kv. Julpsalmen 

Vid Annebodavägen i Liseberg har föreningen 

Blomsterfonden ett seniorboende med 168 lägenheter. De 

önskar nu bygga ut med ytterligare ca 140 seniorlägenheter i 

fem byggnader. Planen innebär även en mindre förlängning 

av Annebodavägen och en ny vändplan. 

 

Förvaltningen är positiv till utbyggnaden, som ansluter på ett 

bra sätt till den befintliga. Marken som föreslås exploateras 

utgörs dock av naturmark, varför förvaltningen önskar en mer 

utförlig beskrivning av vilka överväganden som gjorts vid 

inplaceringen av byggnaderna och vilka naturvärden som 
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påverkas. Förvaltningen har vidare synpunkter på 

allmänhetens möjligheter att ta sig ut i naturmarken och 

påpekar att en parkväg måste asfalteras och breddas, innan 

den kan tas över av stadsdelsförvaltningen. Planförslaget 

innebär även att Älvsjö stadsdelsnämnds gräns behöver 

justeras för att inte det nya kvarteret ska delas mellan två 

stadsdelsnämnder. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-10. 

 

Pensionärsrådet 

Förvaltningen pekar i sitt yttrande på att stadsdelsnämnden 

gräns kan behöva ändras med anledning av planförslaget. 

Rådet påpekar att gränsdragningen behöver samordnas med 

den som gäller för församlingen. Rådet ställer sig för övrigt 

bakom förvaltningens förslag. 

 
§ 15 

Aktualitetsprövning av Promenadstaden översiktsplan för 

Stockholm 

Förvaltningen vill framhålla att stadsbyggnadskontoret har 

gjort ett mycket gediget arbete i genomgången av 

översiktsplanen. Förvaltningen håller med om de 

bedömningar som stadsbyggnadskontoret har gjort av de 

olika avsnittens aktualitet och konstaterar att flera av de 

synpunkter som förvaltningen framförde i sitt remissvar på 

översiktsplanen finns med här.  

 

Förvaltningen framhåller bland annat behovet av 

områdesprogram för att väga in alla de aspekter som är 

nödvändiga i stadsbyggandet. Förvaltningen efterlyser också 

mer vägledning i de målkonflikter som uppstår mellan till 

exempel fler bostäder, företagsområden, idrottshallar. 

Remissens resonemang om hur staden kan finansiera ett 

genomförande av översiktsplanen är bra och bör utvecklas 

ytterligare i nästa översiktsplan, eftersom det är en avgörande 

fråga. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-16. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 16 

Redovisning av verksamhetsuppföljning inom 

äldreomsorgen 2013 

Älvsjö stadsdelsförvaltning har enligt stadens 

uppföljningsmodell för verksamheter inom äldreomsorgen 

ansvar för att genomföra verksamhetsuppföljningar. Ansvaret 

omfattade 2013, sex vård- och omsorgsboenden, ett 

servicehus, en dagverksamhet samt tretton hemtjänstutförare. 

Uppföljningarna har genomförts enligt stadens gemensamma 

modell och rapporterats till Äldreförvaltningen.  

 

Förvaltningen har sammantaget gjort bedömningen att 

samtliga uppföljda utförare uppfyller de krav för god omsorg 

som är ställda inom ramen för uppföljningen. Några 

utvecklingsområden har identifierats i uppföljningen såsom; 

ta fram och utveckla lokala rutiner, genomföra egenkontroll, 

förbättra dokumentation och att sammanfatta sin verksamhet i 

en kvalitetsberättelse vid årets slut. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-02. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 17 

Plan för uppföljning av äldreomsorgen 2014 

Alla beslut, insatser och verksamheter ska årligen följas upp 

inom äldreomsorgen. Uppföljning av verksamheten inom 

äldreomsorgen är en del i att kvalitetssäkra insatserna till den 

enskilde och säkerställa att stadsdelsförvaltningen har den 

äldres fokus. Genom uppföljningen får förvaltningen och 

verksamheterna kunskap om utvecklingsområden, styrkor 

och svagheter för att styra mot arbetssätt och insatser som har 

hög kvalitet. Verksamhetsuppföljningen omfattar alla 

verksamheter som bedrivs i stadsdelsnämndens egen regi 

eller som entreprenad samt verksamheterna vid ett antal 

privata vård- och omsorgsboenden och hemtjänstenheter som 

har ramavtal med Stockholms stad.  

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en 

samlad bild har förvaltningen gjort en beskrivning av den 

uppföljning inom äldreomsorg som kommer att genomföras 

under 2014. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-03. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 18 

Rapport från en fokusgrupp; vad är god kvalitet inom 

äldreomsorgen? 

För att få ytterligare kunskap om äldres uppfattning har 

stadsdelsförvaltningen i Älvsjö i enlighet med 

verksamhetsplanen 2013 genomfört en fokusgrupp med äldre 

för att få veta vad de anser är god kvalitet inom hemtjänsten. 

Äldres egen uppfattning om den vård och omsorg de får är 

central för att utveckla verksamheten. Resultatet är 

sammanställt i en rapport.  

 

Sammanfattningsvis kom fokusgruppens deltagare kom fram 

till att de mest betydelsefulla kännetecknen för god kvalitet 

inom hemtjänsten i Älvsjö stadsdelsområde är; 

 Att man vet vilken tid personalen kommer. 

 Att man ringer om tiden är förändrad. 

 Att man vet vem som kommer och att man meddelar om 

det är någon annan än den ordinarie som kommer. 

 Att man får den insats man har, utförd så som man vill ha 

det. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-01-02. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet kommer under året att återkomma till de 

kvalitetsfaktorer som redovisas i rapporten. Det fullständiga 

dokumentet kommer att delges rådet per e-post samt delas ut 

vid rådets nästa sammanträde.  

 
§ 19 

Årsplanering 2014 

Ett förslag till årsprogram för rådet har tagits fram av Christer 

Bentzer. Tanken är att det under året ska planeras in och 

bjudas in tjänstemän för information inom olika områden. 

Det gäller t.ex. frågor rörande stadsplan, bostäder, trygghet 

och äldrefrågor. Rådet stannar kvar en stund efter ordinarie 

sammanträden för att diskutera vilka frågor som man vill ta 

upp. 
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§ 20 

Övriga frågor 

Trygghetsvandring 

Britt Petersson berättade om den trygghetsvandring som hon  

själv och Christer Bentzer deltog i i december. Rådet 

uppskattar att få vara med i dessa sammanhang och hoppas få 

samma möjlighet även fortsättningsvis. 

________________ 


